
                                                           

ZÁPIS č. 10 

schůze Metodické komise ČAS (MK) 

14. září 2023 

Jednání se zúčastnili: 

osobně: Mgr. Iveta Rudová (IR), PhDr. Pavlína Vostatková (PV), Mgr. Petr Jeřábek, Ph.D. (PJ), 

Mgr. Jan Feher (JF), Doc. PhDr. Aleš Kaplan, Ph.D., MBA. (AK), Mgr. Martin Sebera, Ph.D. 

on-line: Mgr. Vít Rus (VR) (bez obrazu, z důvodu nemoci jen písemně)    

omluveni: Mgr. Adriana Ujkanovičová (AU), Mgr. Petr Mlateček (PM) 

 

PROGRAM: 

 

1.  Kontrola zápisu z minulé schůze 

Úkoly byly splněny. Trvá úkol „Stanovy“, bude se řešit individuálně přes mateřské oddíly/kluby, 

kraje. 

2. Informace z Předsednictva ČAS (PČAS)   

IR podala informaci o jednáních PČAS a plánované Valné hromadě ČAS (9. prosince 2023). 

3. Rozpočet MK 

Rozpočet MK na rok 2024 byl předem zaslán členům MK. Po zaslání byly do rozpočtu 

zapracovány dvě změny, se kterými byli účastníci seznámeni na jednání. Rozpočet byl                       

(s úpravami) schválen. Všichni členové MK byli vyzváni k námětům pro metodickou činnost 

v roce 2024, dle schváleného rozpočtu. 

IR dále informovala o změnách v rozpočtu 2023, které schválilo PČAS (přesun v oblasti 

metodických aktivit bez výnosu). 

4. Školení a semináře 

a) Školení trenérů 1.třídy - Trenérská škola (TŠ) při UK FTVS 

JF (odpovědný vedoucí TŠ) informoval MK o přípravě 1. ročníku TŠ, specializace Sprinty a 

překážky. Hlavním problémem je nízký počet uchazečů (aktuálně 6). 1. ročník TŠ bude přesto 

zahájen. Při organizaci bude mj. využito možnosti „open“ konzultací pro zájemce z atletického 

hnutí s poplatkem. JF dále informoval o změně v hodnocení závěrečných prací, které musí řešit 

ČAS. MK se shodla, že je nutné vytvořit hodnotící schéma, které bude mj. navazovat na školení  

2. třídy. 

 

Úkol: vytvořit schéma hodnocení závěrečných prací z TŠ 

Termín: do 31.12.       zodpovídají: Sebera, Jeřábek, Feher 

b) Školení 2. třídy 

Aktuálně probíhá školení 2. třídy specializace Vrh a hody, Skoky a víceboje, Mládež. Bude 

ukončeno na podzim 2023. MK se shodla, že další školení 2. třídy (specializace: Sprinty a 

překážky, Běhy a chůze, Mládež) bude otevřeno až na podzim 2024. MK řešila, se kterou vysokou 

školou při školení spolupracovat. Proběhla diskuze. 

 

Úkol: zjistit v příslušných (mateřských) vysokých školách možnost spolupráce při školení 2. třídy 

Termín: do 31.12.       zodpovídají: všichni členové MK 



Při minulé schůzi JF upozornil na velké rozdíly (vědomostní a praktické) mezi studenty školení 2. 

třídy. Proběhla diskuze o problematice.  

Úkol: navrhnout formu požadovaných úvodních informací (trenérské portfolio + test) 

Termín: do 31.12.       zodpovídá: Jeřábek 

c) Školení 3. třídy 

MK se shodla, že v roce 2024 bude uspořádáno pouze jedno školení 3. třídy se všemi 

specializacemi.  Bude vybrán vhodný pořadatel (zodpovídá metodické oddělení/MO).  

MOODLE prostředí pro 3. třídu: úkol z minulé schůze zodpovědně splnil PJ (oceněno všemi 

účastníky jednání!). Vznikly prezentace, které budou sloužit lektorům a účastníkům v lepší 

orientaci v problematice. Další postup: 

Úkol: 

- PJ pošle poslední verzi prezentací obecné části (do 22.9.), členové MK pošlou k prezentacím 

svoje připomínky (do 30.9.), PJ připomínky zapracuje a vyřeší naplnění (vložení do) MOODLE 

prostředí (s MO) 

- PJ zpracuje speciální část (do 31.10.) a pošle členům MK k připomínkování, další termíny budou 

stanoveny 

PV dala podnět k možnosti přístupu všech členů MK do prostředí MOODLE. Vyřeší IR s MO. 

d) Školení TŽ a TAP 

Byla provedena revize školení. Nebyly shledány nedostatky a není tedy nutné měnit prováděcí 

pokyn ke školení. MK se shodla, že může být tedy prodlouženo i období pro vyškolené vedoucí 

těchto školení. MK schvaluje: 

Platnost školícího období vedoucích vyškolených v roce 2021 se prodlužuje do 31.12.2025 

Platnost školícího období vedoucích vyškolených v roce 2022 se prodlužuje do 31.12.2026 

Školení dalších vedoucích proběhne, až se naplní dostatečný počet zájemců. Informaci pro 

atletické hnutí zveřejní MO (Dominik Kolinger). IR pošle informaci předsedům jednotlivých 

krajů. 

Rudová upozornila na nutnost organizátorů dodržovat při realizaci konkrétních školení příslušný 

prováděcí pokyn ke školení, za kontrolu zodpovídá MO. 

d) Semináře 

Od října do prosince jsou naplánovány vzdělávací akce, sloužící mj. k získávání kreditů pro 

obnovu trenérské licence. Seznam je zveřejněn na https://www.atletika.cz/clenska-

sekce/treneri/vzdelavaci-akce/. Členové MK se mohou akcí zúčastnit (nahlásit předem VR).  

5. Tréninkový deník – elektronický (TRD) 

JF podal informaci o jeho využívání, změnách a vývoji. Aktuálně se mj. řeší automatické zavádění 

účtů pro nové uživatele. TRD je mj. představován na vzdělávacích akcích, také při školení 3. třídy 

-  všem uživatelům je založen účet a jsou seznámeni s využitím TRD. MS projevil zájem o řešení 

problematiky spojené s TRD. MK souhlasila a pověřuje JF a MS k užší spolupráci a průběžnému 

informování MK o problematice TRD. 

6. Publikační činnost 

V letošním roce je plánováno vydání dvou knih JUGEND Leichathletik ve spolupráci s ČOV. 

Jedna kniha je těsně před vydáním, druhá se připravuje (zodpovídá VR). 

7. Udělení trenérských kvalifikací (TK) za vzdělání 
Členům MK byl předložen seznam (vypracovaný VR) žadatelů o TK (popř. její zvýšení) na 

základě vzdělání. MK rozhodla takto: 

Jan Vicher - udělena TK 3. třídy 

Žaneta Petrásová  - udělena TK TŽ 

Petra Nováková - neudělena TK 

https://www.atletika.cz/clenska-sekce/treneri/vzdelavaci-akce/
https://www.atletika.cz/clenska-sekce/treneri/vzdelavaci-akce/


Pavel Šrom - zatím neudělena TK, podmínka: účast na odborném semináři/získání 10 kreditů 

Vojtěch Březka -  zatím neudělena TK 1. třídy, nutno dořešit 

Jaroslav Vychodil – zatím neudělena TK 2. třídy, nutno dořešit  

Lukáš  Bobák – neřešeno, nutno dodat příslušné podklady 

8. Různé 

8/1 Konference Atletika 2023, AK infomoval MK o naplánované konferenci, která se uskuteční          

19. prosince v Brně. Zúčastní se AK, JF a VR. 

 

8/2 Film Mladší žactvo, IR informovala, že po dohodě s předsedkyní komise mládeže (KM) Janou 

Sobčíkovou byly předčasně ukončeny práce na filmu.  Film měl být společným dílem KM a MK, 

vlastní realizaci zajišťovala KM. Ukládá se MO najít pro natočený materiál využití. Stávající film 

bude zaslán členům MK (zodpovídá VR). 

 

8/3 Oslava 70. let založení FTVS UK proběhne 23.10. 

 

8/4 DVPP Atletika pro děti a žactvo bude nadále realizovatelné v rámci CŽV jen přes vysoké 

školy (např. FTVS UK), ne přes ČAS. 

 

8/5 Závěrečné studentské práce 

Úkol: připravit seznam dalších prací pro zveřejnění na webu ČAS 

Termín: do 31.11.       zodpovídá: Kaplan, ve spolupráci se Seberou 

8/6 Biomechanické analýzy a videa, členové MK projevili zájem o zasílání videomateriálu  a 

analýz,  které zpracovává MO. VR zajistí přeposílání (vložení emailových adres členů MK do 

seznamu k rozesílání). 

8/7 MS dal podnět k vytvoření dotazníku s přímým oslovením trenérů k problematice metodiky. 

Úkol: vytvoření dotazníku 

Termín: do 31.11.       zodpovídá: Seberou 

8/8 MS dal podnět k vytvoření projektu Díky trenére (pracovní název), který by měl edukovat 

mladé atlety a atletky k uvědomění si významu práce jejich osobních trenérů. 

Úkol: náměty a dořešení podnětu 

Termín: do 31.12.      zodpovídají: všichni členové MK 

8/9 MS dal podnět k vytvoření etického kodexu při přestupování atletů, jednání mezi trenéry 

Úkol: náměty a dořešení podnětu 

Termín: do 31.12.      zodpovídají: Sebera + všichni členové MK 

8/10 Statistické srovnání výkonnosti atletů v období „před covidem – po covidu“ 

Úkol: matematické zpracování výsledků 

Termín: do 31.12.      zodpovídá: Sebera 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Jednání proběhlo ve čtvrtek 14. září 2023, 17 – 19.30h v sídle ČAS 

Zapsala: Iveta Rudová 

kontrola zápisu: všichni členové MK 

Termín další schůze: 1. čtvrtletí 2024 (přesný termín bude určen) 


